
8. møde i Studenterrådet i VIA

8th meeting in VIA Student Council

Sted/Place:	Mødedato/Meeting date:
Campus Horsens	23. november 2021
Banegårdsgade 2	Kl. 16-20
8700 Horsens	23 November 2021
lok: C07.04	4-8 PM

Deltagere/Participants

Agnes Daugbjerg Østergaard	280379 SOCIA
Anna Fuhlendorff	304575 EIH
Emilie Chun Grzona	292285 PSYK
Isabella Lueders	304137 GBE
Julie Bloch	315589 ADM
Julie Høj	298324 SIA
Kenneth Carlsen	295558 PIV
Lena Schack Magnussen	292203 FIH
Mathias Jørgensen	297938 BKAR
Sebastian Kongskov Larsen	266770 SIA
Thomas Sten Johansen	292811 SIV
Zoe Marie Sanchez	303079 VCM

Afbud/Cancellations

Lene Aae Berthelsen	292394 PSYK
---------------------	-------------

Gæster/Guests

Felix Bohn Sylvestersen	315666 VCM
Rikke Schmidt	Studentemedhjælper /Student assistant
Amaya Bøgeskov Echeverría	Studenterkoordina- tor/Student coordinator

O = Orientering
D = Debat
B = Beslutning
S = Skriftlig Orientering

O= Orientation
D= Debate
DE= Decision
W= Written orientation

Dagsorden/Agenda

1. Rundvisning på Campus Horsens
Tour of Campus Horsens
2. Valg af ordstyrer og referent (B)
Election of moderator and keeper of the minutes (DE)
3. Godkendelse af mødet og dagsorden (B)
Approval of the meeting and agenda (DE)

DAGSORDEN

Mødeleder:

Emilie Chun Grzona og Agnes
Daugbjerg
Formandskabet

E: studenterraadet@via.dk
T: +4587551030

Dato: 9. september 2021

1/8

4. Nyt fra (O)
News from (O)
5. Pause med aftensmad
Break with dinner
6. Budget for 2022 (B)
Budget for 2022
7. Planlægning af generalforsamling (B)
Planning of general assembly (DE)
8. Pause
Break
9. Godkendelse af håndbog for studenterpolitisk arbejde (B)
Approval of handbook for student political work (DE)
10. Ideer til implementering af studenterpolitisk håndbog (B)
Ideas for implementation of student political handbook (DE)
11. Økonomisk status (S)
Economic Status (W)
12. Eventuelt
Potential topics

Punkt 1. Rundvisning på Campus Horsens

Tour of Campus Horsens

v. Simon Skjerning Torntoft,

30 min. (16.00 – 16.30)

Sagsfremstilling

Simon som arbejder på campus Horsens vil give os en rundvisning på den nye campus ☺

Presentation of topic

Simon who works at campus Horsens will give us a tour of the new campus ☺

Punkt 2. Valg af ordstyrer og referent (B)

Election of moderator and keeper of the minutes (DE)

v. Emilie og Agnes

5 min. (16.30 – 16.35)

Sagsfremstilling

Der skal vælges ordstyrer og referent.

Presentation of topic

A moderator and keeper of the minutes will be elected.

Indstilling

Det indstilles, at der vælges en ordstyrer blandt rådets medlemmer og at Studenterkoordinator vælges som referent.

Recommendation

It is recommended that a moderator among the council's members is elected, and that Student Coordinator is elected as keeper of the minutes.

Ordstyren har følgende opgaver:

- A. Ordstyreren har ud over ledelsen af mødet til opgave at sikre, at Studenterrådets vedtægter, forretningsorden samt mødets dagsorden overholdes.

- B. Ordstyreren sørger for at der indlægges 5-10 minutters pause som minimum hvert femte kvarter og en længere pause som minimum hver fjerde time.
- C. Ordstyreren kan føre talerliste og talere taler i den rækkefølge, som de har indtegnet sig. Ingen kan stå mere end én gang på talerlisten ad gangen. Ordstyreren kan foreslå en generel afkorting af talletiden samt at der lukkes for indtegning på talerlisten.
- D. Ordstyreren kan til enhver tid afsættes ved almindeligt flertal.

The moderator has the following tasks:

- A. *The moderator has, besides moderation of the meeting, the task to make sure that the Student Council's bylaws, the rules of procedure, along with the agenda of the meeting are respected.*
- B. *The moderator makes sure that there is a 5-10-minute break each fifth quarter at least, and a longer break at least every fourth hour.*
- C. *The moderator can keep track of the list of speakers, and the speakers in the order that they have enrolled in. No one can appear on the list more than once at a time. The moderator can suggest a general shortening of the speaking time and close down the opportunity to be placed on the speaker's list.*

Referat / Minutes

Punkt 3. Godkendelse af mødet og dagsorden (B)

Approval of the meeting and agenda (DE)

v. Emilie og Agnes

5 min. (16.35 – 16.40)

Sagsfremstilling

Jf. §27 i Studenterrådets vedtægter er mødet først beslutningsdygtigt såfremt mindst halvdelen af medlemmerne er tilstede. Det er under dette punkt også muligt at komme med forslag til ændringer af dagsordenen.

Presentation of topic

Cf. §27 in the Student Council's bylaws is the meeting only quorate when at least half of the members are present. It is with this point also possible to suggest any amendments to the agenda.

Indstilling

Det indstilles, at dagsordenen godkendes og at studenterbestyrelsen konstateres for beslutningsdygtig.

Recommendation

It is recommended that the agenda is approved and that the student board is determined to be quorate.

Referat / Minutes

Punkt 4. Nyt fra (O)

News from (O)

v. Agnes

60 min. (16.40 – 17.40)

Sagsfremstilling/Presentation of topic

Formandskabet ønsker at prøve et nyt format af under punktet "nyt fra". Derfor bedes hver campus og international student council forberede et oplæg på max 7 minutter, hvor der gives en status på hvad der rør sig på campus, hvor I aktuelt oplever fremgang og hvor I oplever de største forhindringer.

Der lægges op til at I medbringer noget visuelt til jeres fremlæggelse. Dette kan fremsendes til Amaya (ambe@via.dk) inden mødet.

The chairmanship would like to try out a new format under the item "news from". Therefore, each campus and the international student council are asked to prepare a presentation of a maximum of 7 minutes where they give a status on what happens at campus, where you experience progress and where you experience the biggest challenges.

You are asked to bring something visual for your presentation. This can be sent to Amaya (ambe@via.dk) before the meeting.

1. Nyt fra Campus
News from campus
2. Nyt fra internationale repræsentanter
News from international representatives
3. Nyt fra SFUC
News from SFUC
4. Nyt fra repræsentanter i VIAs bestyrelse
News from representatives in VIA's board
5. Nyt fra formandsskabet
News from the chairmanship

Indstilling

Det indstilles, at Studenterrådets medlemmer forbereder en fremlæggelse på max 7 min og på den måde orienterer hinanden om arbejdet mellem møderne.

Recommendation

It is recommended that the student council's members prepare a presentation of a maximum of 7 minutes and in that way inform each other about the work between the meetings.

Referat / Minutes

Punkt 5. Pause med aftensmad
Break with dinner

30 min (17.40 - 18.10)

Punkt 6. Budget for 2022 (B)
Budget for 2022

Bilag

6.1 Forslag til budget 2022

Appendix

6.1 Proposal for budget 2022

Sagsfremstilling

Inden generalforsamlingens afholdelse bør budget for 2022 fastlægges, således at vi ved hvor mange midler der er at anvende på generalforsamlingen.

Presentation of topic

Before the general assembly is held, the budget for 2022 should be established so that we know how many means are to be used at the general assembly.

Indstilling

Der indstilles til, at forslag til budget 2022 godkendes.

Recommendation

It is recommended that proposal for budget 2022 is approved.

Referat

Punkt 7. Planlægning af generalforsamling (B)

Planning of general assembly (DE)

Sagsfremstilling

Formandskabet har via en afstemning i bestyrelsens facebookgruppe spurgt til rådets holdninger til fysisk kontra online generalforsamling. Fire har givet deres holdning til kende, alle pegende på fysisk afholdelse.

Inden der arbejdes videre med afholdelsen, ønsker formandskabet af få afklaret følgende;

- Om der overordnet i rådet er enighed om fysisk afholdelse af generalforsamlingen i 2022?
- Formandskabet indstiller til, at generalforsamlingen afholdes på Campus Aarhus C, men er åben for diskussion heraf
- Nedsættelse af en gruppe, der planlægger et event/happening efter generalforsamlingen, således at vi tiltrækker flest mulig hertil og på den måde sikrer demokratiet
-

Presentation of topic

Through a vote in the board's Facebook group, the chairmanship has asked the members of the council what they think about a physical versus an online general assembly. Four have answered, and they all voted for a physical event.

Before we continue to work with the event, the chairmanship would like to have the following clarified;

- *Whether there is an actual agreement upon a physical event of the general assembly in 2022?*
- *The chairmanship recommends that the general assembly will be held on Campus Aarhus C, but is open for a discussion.*
- *Putting down a working group which plans an event/happening after the general assembly, so that we attract the most people and by that ensures the democracy.*

Økonomi

De sidste par år har der været afsat 18.000 kr. til generalforsamlingen, og det fulde beløb er ikke blevet anvendt. I 2019 blev der anvendt knap 15.000 kr.

Economy

In the past couple of years, 18.000 kr. has been put aside to the general assembly and the full amount has not been used. In 2019, almost 15.000 kr. were spent.

Indstilling

Det indstilles, at rådets medlemmer drøfter og beslutter sted og form (fysisk/online) for generalforsamlingen, samt at 3-4 medlemmer melder sig til en arbejdsgruppe for det efterfølgende event.

Recommendation

It is recommended that the council's members discuss and decides about a place and the form (physical/online) for the general assembly, and that 3-4 members sign up for a working group for the following event.

Referat/Minutes



Punkt 8. Pause

Break

10 min. (19.00 – 19.10)

Punkt 9. Godkendelse af håndbog for studenterpolitisk arbejde (B)

Approval of handbook for student political work (DE)

v. Agnes

15 min. (19.10 – 19.25)

Bilag

9.1 Den samlede håndbog - version 2

Appendix

9.1 *The gathered handbook – version 2*

Sagsfremstilling

Amaya, Emilie og jeg har arbejdet videre med den proces vi havde på kursusweekenden i september 2021 omkring studenterpolitisk håndbog i studenterpolitisk arbejde i VIA.

Status er at vi har lavet et udkast og har fået lov til at bruge ressourcer i Kommunikationsafdelingen til at lave opsætning af håndbogen.

Vi gør opmærksom på, at grafik i håndbogen ikke er endelig, men blot fungerer som illustration.

Presentation of topic

Amaya, Emilie and I have continued to work with the process we had on the course weekend in September 2021 about student political handbook in student political work at VIA.

Status is that we have composed a draft and are allowed to use resources in the Communication department to make a layout of the handbook.

We draw attention to the fact that the graphics in the handbook is not finalised, but merely works as an illustration.

Indstilling

Der indstilles til at rådets medlemmer gennemlæser udkastet til håndbogen og at vi sammen drøfter eventuelle mindre eller sproglige rettelser, hvorefter Emilie, Amaya og jeg vil indarbejde disse og starte arbejdet med Kommunikationsafdelingen.

Recommendation

It is recommended that the council's members read through the draft for the handbook and that we jointly discuss potential minor or linguistic corrections, after which Emilie, Amaya and I will incorporate these and begin the work with the Communication department.

Referat

Punkt 10. Ideer til implementering af studenterpolitisk håndbog (B)

Ideas for implementation of student political handbook (DE)

v. Agnes

25 min. (19.25 – 19.50)

Sagsfremstilling

I forbindelse med udarbejdelsen og tilblivelsen af håndbog i studenterpolitisk arbejde i VIA, skal der lægges en plan for, hvordan denne bedst implementeres på både forskellige VIA-adresser og niveauer af studenterpolitiske råd.

Presentation of topic

In connection with the composition and the creation of the handbook in student political work in VIA, we need to plan how to implement this the best in the various VIA addresses and levels of student political councils.

Indstilling

Der indstilles til at rådet drøfter og kommer med forslag til implementering af håndbogen.

Recommendation

It is recommended that the council discusses and comes up with suggestions for how to implement the handbook.

Referat / Minutes

Punkt 11. Økonomisk status (S)

Economic Status (W)

Skriftlig orientering

Bilag

11.1 Økonomisk status pr. 09.11.2021

Appendix

11.1 Economic status by 9 November 2021

Sagsfremstilling

Oversigt over Studenterrådet i VIAs udgifter fra d.1/1 2021 til og med d. 9/11 2021.

Presentation of topic

Overview of VIA Student Council's expenses from 1 January 2021 up to and including 9 November 2021.

Indstilling

Det indstilles, at orientering om opgørelse over udgifter tages til efterretning.

Recommendation

It is recommended that the orientation of the statement of expenses is taken into consideration.

Referat / Minutes

Punkt 12. Eventuelt**Potential topics**

v. Emilie

10 min (19.50 - 20.00)

Sagsfremstilling

Her kan emner som ikke fremgår af dagsordenen drøftes kort.

Presentation of topic

Here, topics which do not appear on the agenda, can be discussed briefly.

Referat / Minutes